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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 1/2019 

Datum konání: 29. 1. 2019 

Místo konání: Velká zasedací místnost 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:   --------- 

   

Zapisovatel:  Ing. Blažek Tomáš 

Ověřovatel(ka): MUDr. Šimeček Luděk  

Čas jednání:  15.30 – 17.00 hod. 

Program jednání: 

1. Předání Osvědčení o zvolení člena komise životního prostředí        

2. Kontrola zápisu z posledního jednání KŽP ze dne 29. 6. 2018 

3. Náměty Mgr. Veverkové 

 

Průběh jednání: 

Jednání zahájil předseda komise Ing. Pavel Berka, který přivítal všechny přítomné. Jednotliví 

členové komise se poté krátce představili. 

1. Předání Osvědčení o zvolení člena komise životního prostředí 

Předseda komise předal přítomným členům komise „Osvědčení o zvolení člena KŽP“. 

Současně byl přítomným členům předán k podpisu dokument „Prohlášení mlčenlivosti člena 

komise rady města“.   

 

2. Kontrola zápisu z posledního jednání KŽP ze dne 29. 6. 2018 

 

2.1. Travnaté plochy se zvláštní péčí 

 

Komise se dohodla, že v průběhu měsíce května bude uskutečněna terénní pochůzka ke 

zjištění stavu těchto ploch a ke stanovení dalšího postupu při jejich údržbě. 

 

Dále byl diskutován návrh Mgr. Veverkové na vytvoření květnaté louky v městském parku 

k výročí Joži Úprky – Úprkova louka. 

 

2.2. Údržba VKP 
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Mgr. Lungová informovala komisi o provedení údržby VKP V Podsedkách a Včelínky 

v Bohuslavicích. Údržbu provedl ČSOP Kyjov. V této souvislosti bylo připomenuto, že TS 

Kyjov mají provést obnovu cest (ořezy keřů) ve VKP V Podsedkách. 

 

2.3. Naučná stezka 

 

Mgr. Veverková jménem ČSOP osloví Klub českých turistů s žádostí o obnovu značení. Další 

možností k obnově značení je zapojit školy, skauty, popř. další dobrovolníky.  

 

2.4. Kácení dřevin 

 

Na dalších jednáních bude komise informována o nových podnětech na kácení dřevin.    

 

Mgr. Bednaříková informovala komisi, že město Kyjov uzavře Dohodu o způsobu provedení 

údržby ochranného pásma velmi vysokého napětí na pozemcích ve vlastnictví města se 

společností ČEPS, a.s. Rada města rozhopdla zvolit takovou variantu, kdy  likvidaci užitkové 

dřevní hmoty, vzniklého klestu a zbytků po těžbě provede ČEPS na své vlastní náklady, 

pouze užitkovou dřevní hmotu v síle o průměru více než 10 cm ČEPS ponechá na místě (na 

pozemku), přičemž její likvidaci (odstranění z pozemku) provede vlastník pozemku.  Takovou 

dřevní hmotu lze využít, např. pro ohraničení pozemků podél aleje života (vytvořit fyzickou 

bariéru), aby nedocházelo k jejich rozorávání.  

 

Mgr. Lungová rovněž upozornila na nutnost náhradní výsadby u parkoviště Kollárova-

Jurovského, kde došlo k pokácení suchých stromů. 

 

3. Náměty Mgr. Veverkové  

 

3.1. Stav záměru revitalizace Kyjovky a městského parku 

 

Proběhla diskuse ve věci podpisu Memoranda mezi městem Kyjovem a Povodím Moravy 

k této záležitosti. Vyjádření ORM k této problematice je přiloženo v příloze zápisu. 

 

3.2. Příprava komplexních pozemkových úprav  

 

Doposud nebyl získán souhlas většiny vlastníků zemědělské půdy. Rada města schválila na 

své 7. schůzi na odbor majetku poloviční úvazek pro zaměstnace, jenž se bude touto 

problematikou zabývat.  

 

3.3. Informace o realizaci projektu lesoparku 

 

Vyjádření ORM k této problematice je přiloženo v příloze zápisu. Mgr. Veverková po dohodě 

s ORM oznámí členům komise termín dohlídky na místě realizace projektu.  

 

3.4. Návrh na vytvoření pracovní skupiny pro téma voda 

 

Mgr. Veverková navrhla vytvoření této skupiny, jenž by předložila zásobník námětů pro 

zlepšení vodního režimu a mikroklimatu ve městě a okolní krajině. Ing. Berka uvedl, že 
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uvedená problematika úzce souvisí s provedením pozemkových úprav. Jednání v této 

záležitosti bylo přesunuto na příští jednání komise, na kterém členové předloží vlastní 

náměty.  

 

3.5. Návrh zákazu používání glyfosátů  

 

Byly diskutovány alternativní způsoby likvidace plevele na chodnících a krajnicích bez 

použití škodlivých chemických prostředků. Jedná se zejména o využití mechanizace, horkého 

vzduchu, páry apod.    

 

3.6. Návrh výsadby keřového lemu podél aleje života 

 

Výsadba keřového lemu podél aleje života by měla zabránit postupnému rozorování 

pozemku. Dále by bylo vhodné pozemek vymezit položením dřevěných zábran (klád). Mgr. 

Lungová doporučila trávníky v aleji života oživit zasetím bělokarpatské směsi a snížit počet 

sečí.    

 

3.7. Obnova průchodnosti krajiny 

 

Po loňské domluvě s uživatelem pole, jenž sousedí s navrhovanou cestou do Chrastí, že 

zachová zelený pás u remízku pro průchod, bylo zjištěno, že tento pás je rozorán a průchod 

kolem tohoto remízku je stížen. Proto byla navrženo, že město vytýčí potřebnou šíři pro 

průchod a tato část pozemku bude vyjmuta z pachtu. 

 

3.8. Vytipování lokalit pro výsadbu větrolamů 

 

O tomto bodu bude jednáno na příštím jednání komise, kdy členové komise přednesou své 

náměty na vytvoření větrolamů a komise vyhotoví seznam lokalit vhodných k tomuto účelu. 

MUDr. Šimeček byl pověřen přípravou katstrálních map s vyznačenými pozemky města 

Kyjova.   

 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: ----  

Úkoly pro členy komise:  ---- 

Termín dalšího jednání:  předběžně 6. 3. 2019, popř. 13. 3. 2019 v 15:30 hod.  

Na toto jednání bude pozván Ing. Lukáš Lattenberg a zástupci Technických služeb Kyjov.  

 

 

Zapsal: Ing. Blažek Tomáš 

Ověřil: MUDr. Šimeček Luděk 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Vyjádření ORM k projektu lesoparku a k revitalizaci městského parku a Kyjovky  


